

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ စက်မသုံးခြင်းဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာဂ၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင် ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အာဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

# ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ ရွေးကောက်ပွဲပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်နှင့် ဥပဒေ



## မောင်စာဂ

၂၀၁၀ ပြည်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်တွင် ပထမအကြိမ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ဒုတိယအကြိမ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။ ယခုလာမည့် ၂၀၂၀ ပြည်နှစ်တွင်လည်း တတိယအကြိမ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ကျင်းပရန်ရှိပါမည်။ အချိန်အားဖြင့်ဆိုလျှင် မဝေးတော့ဟုဆိုနိုင်သည်။

လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဝင်များသည် လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ခြင်းမရှိဘဲ ဝင်ရောက်ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရှိပါသလား။ နုတ်ထွက်ပြီးမှ ဝင်ရောက်ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်လားဆိုသည်ကို မေးကြ၊ မြန်းကြ၊ ပြောကြ၊ ဆိုကြသုံးမျိုး ကြားနေရသည်။

အမှန်တော့ ဤကိစ္စရပ်သည် အထူးအဆန်းဖြစ်စဉ် ဖြစ်ရပ်တစ်ခု မဟုတ်ပါ။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ကြုံခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးကို ဖြတ်သန်းလာခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များရှိထားပြီးဖြစ်သည်။ အနှစ်ချုပ် မျှဝေပါရစေ။

### ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ

ပုဒ်မ ၆၄ တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ သို့မဟုတ် ဒုတိယ သမ္မတများသည် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုခု၏အဖွဲ့ဝင်ဖြစ် လျှင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ သို့မဟုတ် ဒုတိယသမ္မတများ အဖြစ် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခြင်းခံရသည့်နေ့မှစ၍ မိမိတို့ရာထူးသက်တမ်းအတွင်း ယင်းပါတီအဖွဲ့အစည်း၏ ပါတီလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း မပြုရပါ။

ပုဒ်မ ၂၃၂ (၄) တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုခု၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်လျှင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသည့်နေ့မှ စ၍ မိမိရာထူးသက်တမ်းအတွင်း ယင်းပါတီအဖွဲ့အစည်း၏ ပါတီလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရပါ။

ပုဒ်မ ၂၃၄ (စ) တွင် ဒုတိယဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူသည်လည်း နိုင်ငံရေးပါတီ တစ်ခုခု၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်လျှင် ယင်းပုဒ်မ ၂၃၂ (၄) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် သက်ဆိုင်ပါသည်။ ဒုတိယဝန်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသူသည်လည်း မိမိရာထူး သက်တမ်းအတွင်း ယင်းပါတီ အဖွဲ့အစည်း၏ ပါတီ လုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရပါ။

အလားတူပြဋ္ဌာန်းချက်မျိုးကို ပြည်ထောင်စုရှေ့နေ ချုပ်အတွက် ပုဒ်မ ၂၃၇၊ ပုဒ်မခွဲ (ဇ)၊ ဒုတိယ ရှေ့နေချုပ် အတွက် ပုဒ်မ ၂၃၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်း စစ်ချုပ်အတွက် ပုဒ်မ ၂၄၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ဆ)၊ ဒုတိယ စာရင်းစစ်ချုပ်အတွက် ပုဒ်မ ၂၄၄၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)။ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကောင်စီဝင်များ အတွက် ပုဒ်မ ၂၅၅၊ ပုဒ်မခွဲ (ဆ) နှင့် နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် များအတွက် ပုဒ်မ ၃၃၀၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) တို့တွင် ပြဋ္ဌာန်းထား ရှိသည်။

အထက်ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရဆိုပါက နိုင်ငံတော် သမ္မတနှင့် ဒုတိယသမ္မတများ၊ နိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ဒုတိယ စာရင်းစစ်ချုပ်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကောင်စီဝင်များသည် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုခု၏ အဖွဲ့ဝင် ဖြစ်လျှင် ယင်းပါတီအဖွဲ့အစည်း၏ ပါတီလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုကြရသဖြင့် နောင်လာမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်အဖြစ် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်အရွေးခံနိုင်သည့် အခွင့် အရေးကို ပိတ်သက်သို့ ဖြစ်နေသည်။

သို့ရာတွင် နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ဥပဒေနှင့်အညီ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခွင့်နှင့် ရွေးကောက်တင်မြှောက် ခံပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်းကို နိုင်ငံတော်အခြေခံမူတစ်ရပ်အဖြစ် ပုဒ်မ ၃၈၊ ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသောကြောင့် နိုင်ငံတော်အခြေခံမူကို မထိခိုက်စေရန်အလို့ငှာလည်း ကောင်း၊ နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ ရွေးကောက်တင်မြှောက် ခံပိုင်ခွင့်ကို မဆုံးရှုံးနိုင်စေရန်အလို့ငှာလည်းကောင်း သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများတွင် ပြန်လည်လမ်းဖွင့်ပေးသည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များ ထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းပေးခဲ့သည်။

### ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဥပဒေ

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဥပဒေပုဒ်မ ၇ တွင် ဤသို့ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ ပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးသည်-

(က) လွှတ်တော်တစ်ရပ်ရပ်၏ ကိုယ်စားလှယ်သော် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းသော်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်သားသော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီ တစ်ခုခု၏ အဖွဲ့ဝင်သော်လည်းကောင်းဖြစ်ပါက ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၆၃၊ ပုဒ်မ ၆၄၊ ပုဒ်မ ၂၃၂၊ ပုဒ်မခွဲ (ဈ) (ည) (ဋ) နှင့် ပုဒ်မ ၂၃၇၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) (ဆ) (ဇ) တို့ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံရေး ပါတီတစ်ခုခု၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ တစ်သီးပုဂ္ဂလရွေးချယ်ခံခဲ့ရသူဖြစ်လျှင်သော်လည်း ကောင်း၊ သီးခြားခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် နိုင်ငံသားတစ်ဦးဖြစ်လျှင်သော်လည်းကောင်း အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်သည် နောင်လာမည့် အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲတစ်ရပ်ရပ်တွင် ပါဝင်ရွေးချယ်ခံမည့်သူဖြစ်ပါက နိုင်ငံ သားတစ်ဦးအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၈ ပုဒ်မခွဲ (က) အရပေးအပ်ထားသော ရွေးကောက်တင်မြှောက် ခံပိုင်ခွင့် မဆုံးရှုံးစေရန်အလို့ငှာ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ကြေညာ သည့်နေ့မှစ၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၂၀ နှင့် ၁၂၁ တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်ကိုက်ညီလျှင် ရွေးကောက်ပွဲ ဆိုင်ရာ ပါတီစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ နယ်မြေစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။

### အခြားဥပဒေများ

အလားတူပြဋ္ဌာန်းချက်မျိုးကို ပြည်ထောင်စုတရား စီရင်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၉၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၁၊ ပြည်ထောင်စု

ရှေ့နေချုပ် ဥပဒေပုဒ်မ ၇၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဥပဒေပုဒ်မ ၇၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥပဒေပုဒ်မ ၇ နှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥပဒေပုဒ်မ ၆ တို့တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

### ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ကြေညာချက်

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပခဲ့စဉ် က ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၈-၇-၂၀၁၅ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်အမှတ် ၃၁ / ၂၀၁၅ ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ ကြေညာချက်အနှစ်ချုပ်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

ကြေညာချက်၏ခေါင်းစီးတွင် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပါတီစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများ၊ နယ်မြေစည်းရုံးရေး လုပ်ငန်းများ၊ စုဝေးဟောပြောခြင်းနှင့် မဲဆွယ်စည်းရုံးခွင့် များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိကြောင်း အသိပေး ချက်ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

ကြေညာချက်အပိုဒ် ၁ တွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၊ ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးသည် တည်ဆဲပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရလည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၁၇ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါ ဒုတိယဝန်ကြီးတစ်ဦးဦးသည် တည်ဆဲပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇ ပုဒ်မခွဲ (ယ) အရလည်းကောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် တနင်္ဂနွေနေ့၌ ကျင်းပမည့် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ရွေးချယ်ခံမည့်သူဖြစ်ပါက နိုင်ငံသားတစ်ဦးအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၈၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ပေးအပ်ထားသော ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် မဆုံးရှုံးစေရန်အလို့ငှာ ရွေးကောက် ပွဲကျင်းပရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် က ကြေညာသည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၈ ရက် ဗုဒ္ဓဟူး နေ့မှစ၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၂၀ နှင့် ၁၂၁ တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီလျှင် ရွေးကောက်ပွဲ ဆိုင်ရာ ပါတီစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ နယ်မြေစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ကြေညာချက် အပိုဒ် ၂ တွင် ပြည်ထောင်စု တရားသူကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာ ခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်နှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်နှင့် ဒုတိယစာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ ဝင်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကောင်စီဝင် များအတွက် အပိုဒ် ၁ ကဲ့သို့ အလားတူ ဖော်ပြထားသည်။

ကြေညာချက် အပိုဒ် ၃ တွင် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ စုဝေးဟောပြောခြင်းနှင့် မဲဆွယ်စည်းရုံးခွင့်စပ်လျဉ်း ၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အတည်ပြုပြီး သည့်နောက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော် မရှင်မှ ထုတ်ပြန်ပေးပါမည့်ဟူ၍ ဖော်ပြထားသည်။

သည်ပုဂ္ဂိုလ်များသည် မိမိတို့၏ လက်ရှိရာထူးတာဝန်များ မှ နုတ်ထွက်ခြင်းမရှိဘဲ ဥပဒေ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ စည်းရုံးဆောင်ရွက် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး အချို့ မှာ ပြန်လည်ရွေးကောက်ခံခဲ့ကြရသည်။

ဤသို့ဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည်နှစ်တွင် ကျင်းပမည့် အထွေ ထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဒုတိယ သမ္မတများ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုတရား သူကြီးချုပ်နှင့် တရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာခုံရုံးဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်နှင့် ဒုတိယ ရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်နှင့် ဒုတိယ စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကောင်စီ ဝင်များသည် ပါဝင်အရွေးခံမည့်သူဖြစ်ပါက ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၂၀ နှင့် ၁၂၁ တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့်ကိုက်ညီလျှင် မိမိတို့၏ လက်ရှိရာထူးတာဝန် များမှ နုတ်ထွက်ခြင်းမရှိဘဲ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက် ပွဲကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် ကြေညာသည့် နေ့မှစ၍ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပါတီစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်း များကိုလည်းကောင်း၊ နယ်မြေစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများ ကိုလည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိပါကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ မဲဆွယ် စည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိကြောင်းပါဗျာ။

- ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိသူတိုင်း ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် ရရှိကြပါစေ။
- ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူတိုင်း ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါစေ။
- ၂၀၂၀ ပြည်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ချောမောအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ပါစေ။

“**ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၂၀ နှင့် ၁၂၁ တို့ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့် ကိုက်ညီလျှင် မိမိတို့၏ လက်ရှိရာထူးတာဝန်များမှ နုတ်ထွက်ခြင်းမရှိဘဲ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် ကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာပါတီစည်းရုံးရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ နယ်မြေစည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိပါ ကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ မဲဆွယ် စည်းရုံးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိ ...**”

### ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိကြပါသည်

ဖော်ပြပါဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်ပြည့်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ကြေညာချက်တို့အရ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် သက်ဆိုင်